
PROTOKÓŁ Nr 52/2023

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego
w dniu 28 marca 2023 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 8:00 zakończono godz. 

Przewodniczył: Pan Sławomir Matuszewski  – Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1 Pani Magdalena Makowska – Główna Księgowa,
2 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald.

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  dokonała  otwarcia  posiedzenia  komisji,
stwierdziła prawomocność obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad. 

1. Wniosek o dodanie do porządku obrad  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zawarcia
porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a  Gminą  Olsztynek,
dotyczącego wykonywania zadań z  zakresu lokalnego t ransportu zbiorowego.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła ww. wniosek.

Radni uwag nie zgłosili.

2.   Wniosek o dodanie do porządku obrad  zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia
górnej  s tawki  opłaty  ponoszonej  przez  właściciel i  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie
opróżniania  zbiorników bezodpływowych i  t ransportu nieczystości  c iekłych

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła ww. wniosek.

Radni  uwag nie  zgłosi l i .

3 .   Wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad   zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
udzielenia  pomocy  f inansowej  na  budowę  kompleksu  t reningowo-  szkoleniowego  dla
jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych,  w tym Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła ww. wniosek.

4. Wniosek o dodanie do porządku obrad  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia
wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  s t rażaków  ratowników  Ochotniczych  Straży
Pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach  ratowniczych,  akcjach
ratowniczych,  szkoleniach lub ćwiczeniach.

Komisja Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie

przyjęła ww. wniosek.
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5.  Wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad   zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
rozpatrzenia  skargi  Pana xxxx na działania  Wójta  Gminy Grunwald.

Komisja Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie

przyjęła ww. wniosek.

6. Wniosek o dodanie do porządku obrad  pkt .  3  Wystąpienie  mieszkańców  Tymawy  w  sprawie
Planu Urządzenia  Lasu 2023-2032 Nadleśnictwa Olsztynek ,  a  kolejne punkty przesunąć.

Komisja Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie

przyjęła ww. wniosek.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:
Porządek prządek obrad po zmianach :
1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3.  Wystąpienie  mieszkańców  Tymawy  w  sprawie  Planu  Urządzenia  Lasu  2023-2032
Nadleśnictwa Olsztynek.  
4.  Przyjęcie protokołu Nr 51/2023  z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu,
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady  odbytego w dniu 30 stycznia  2023 r.
5. Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Biblioteki Gminnej w Gierzwałdzie.
6. Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie oraz
działalność świetlic wiejskich.
7.  Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Grunwaldzkiego Centrum Sportu Rekreacji i
Turystyki.
8.  Ocena  real izacj i  i  wydatkowania  środków  w  ramach  Gminnego  Programu
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania  Narkomanii .
9. Informacje o planowanej sprzedaży, dzierżawie i przekazaniu majątku gminnego w 2023 roku. 
10.  Ocena  możliwości  finansowe  dotyczące  remontów  dróg  gminnych  w  oparciu  o  aktualne  dane  i
pozyskane środki. Ocena zakresu zamierzeń inwestycyjnych dot. poprawy nawierzchni dróg gminnych na
2023. 
11.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
11.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034;
11.2. w sprawie zmian w  budżecie Gminy Grunwald na 2023 r. ;
11.3. w sprawie zgody na zawarcie umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat;
11.4.  w sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy Grunwald nieruchomości
niezabudowanych położonych w Tymawie, obręb geodezyjny Mielno działka nr 7/24, dz. nr 7/26,   dz. 7/73;
11.5.  w  sprawie  określenia  rodzajów  świadczeń  przyznawanych  w  ramach  pomocy  zdrowotnej  dla
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków  i sposobu ich przyznawania;
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11.6.  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a
Gminą  Olsztynek,  dotyczącego  wykonywania  zadań  z  zakresu  lokalnego  t ransportu
zbiorowego;
11.7.  w  sprawie  określenia  górnej  s tawki  opłaty  ponoszonej  przez  właściciel i
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i
t ransportu nieczystości  c iekłych;
11.8.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  f inansowej  na  budowę  kompleksu  t reningowo-
szkoleniowego  dla  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  w  tym  Młodzieżowych
Drużyn Pożarniczych;
11.9.  w sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego dla  s t rażaków ratowników
Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach
ratowniczych,  akcjach ratowniczych,  szkoleniach lub ćwiczeniach;
11.10.  w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana xxx na działania  Wójta  Gminy Grunwald.
12.  Wolne wnioski i informacje.
13.  Zamknięcie  obrad.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Porządek obrad został  przyjęty  jednogłośnie .  

Ad.  pkt .  3 .         Wystąpienie  mieszkańców  Tymawy  w  sprawie  Planu  Urządzenia  Lasu  
2023-2032 Nadleśnictwa Olsztynek.
Mieszkaniec  Tymawy-  złożył  oraz  odczytał  wniosek  w  sprawie  Planu  Urządzenia  Lasu  2023-2032
Nadleśnictwo Olsztynek ( zał nr 2) . Poinformował, że większość lasów w okolicy jeziora Mielno i Tymawy
zostaną wycięte. Zapytał, czy radni zgodzą się na podjęcie uchwały w sprawie ochrony tych lasów . Obecny
Plan  znosi  funkcje  ochronną  na  pododdziałach  okalających  jeziora  Tymawskie  i  Mielno   Obecny  Plan
Urządzenia  Lasu  posiada  wewnętrzne  sprzeczności  tj.  wskazane  obszary  opisane  są  jako  ochronne
(glebochronne,  glebochronne  cenne,  wodochronne),  co  zostało  opisane  w  piśmie  wystosowanym  przez
Nadleśnictwo Olsztynek do Urzędu Gminy Grunwald z dnia 10.01.2023 a jednocześnie przewidziane są tam
rębnie typu III na mapie PUL nie stanowiącej załącznika do pisma adresowanego do Urzędu Gminy Grunwald
co wprowadza w błąd podczas opiniowania w/w pisma i podważa rzetelność wysłanego wniosku o opinię
Rady Gminy co jest podstawą do wykluczenia tego wniosku z procesu administracyjnego uchwalania PUL
2023-2032 Nadleśnictwa Olsztynek.  W poprzednim Planie Urządzenia Lasu obszary leśne w miejscowości
Tymawa w sąsiedztwie jeziora Tymawskiego posiadały funkcję ochronną co było zbieżne z uchwalonym
Studium  Gminy,  uchwalonymi  Miejscowymi  Planami  Zagospodarowania  Przestrzennego,  zapisami  w
Obszarze  Chronionego  Krajobrazu  Jeziora  Mielna  oraz  polityki  środowiskowej  Wojewody  Warmińsko-
Mazurskiego. podczas prac nad planem urządzenia lasu w Nadleśnictwie Olsztynek bazowano na nieaktualnej
uchwale, tj  na Uchwale nr XI/150/03 Rady Gminy Grunwald z dnia 7 lipca 2003 w sprawie uchwalenia
Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald,  w  sytuacji  gdy
aktualnie obowiązująca jest uchwała nr LIII/328/2018 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie z
dnia 8 sierpnia 2018 r. w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego Gminy Grunwald,  co doprowadziło do korzystania z nieaktualnych ustaleń. W związku z
powyższym wnioskujemy o :1. utrzymanie oraz nadanie w pododdziałach 439, 438, 437, 446, 436, 434, 435
funkcji ochronnej z brakiem możliwości wykonywania tam rębni innej niż V jednostkowa zgodnie z regułą
Assmanna,2. ustalenie strefy wyłączonej z jakichkolwiek działań gospodarczych w pasach minimum 150 m
od jeziora Tymawskiego i jeziora Mielno, 3. wykonanie pełnej inwentaryzacji gatunków chronionych na  w
pododdziałach  439,  438,  437,  446,  436,  434,  435  uwzględniając  również  wcześniej  ustalone  korytarze
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ekologiczne: etap I - w 2005 r. na zlecenie Ministerstwa Środowiska opracowano mapę sieci korytarzy dla
obszarów Natura 2000 oraz etap II - w 2011 r. we współpracy z Pracownią na rzecz Wszystkich Istot.
Przewodniczący Komisji – Pan Sławomir Matuszewski  – stwierdził, że radni na pewno przychylą się do
podjęcia uchwały. Zapytał jakie jest zdanie Wód Polskich?
Mieszkaniec  Tymawy-   odpowiedział,  że  PUL jest  jeszcze  nie  prawomocny  i  należy  zwrócić  się  do
wszystkich instytucji z wnioskiem o ochronę tej części gminy. Najlepiej byłoby podjąć uchwałę w sprawie
ochrony  tej  części  i  przesłać  do  Regionalna  Dyrekcja  Lasów  Państwowych  w  Olsztynie,  Nadleśnictwo
Olsztynek,  Regionalna  Dyrekcja  Ochrony  Środowiska  w Olsztynie,  Zarząd  Zlewni  w  Olsztynie,   Urząd
Marszałkowski w Olsztynie, Urząd Wojewódzki w Olsztynie, Wójt Gminy Grunwald.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- uchwała taka była  podjęta ,  co prawda intencyjna,  która
pokazuje ,  że  radni  są  za  ochronną  lasów.  Gmina  Grunwald  ma  tylko  21%  zalesienia ,  to
jest  bardzo  mało  i  powinna  chronić  każdy  kawałek  lasu.  Mamy  na  naszym  terenie  dwie
perełki  Jezioro Mielno i  Tymawskie,  które  bezwzględnie  powinniśmy ich chronić .
Przewodniczący Komisji – Pan Sławomir Matuszewski – poddał pod głosowanie rozpatrzenie wniosku, kto
jest za pozytywną opinią oraz podjęciem uchwały w tej sprawie. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła wniosek. 

Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt. 4.      Przyjęcie protokołu Nr 51/2023   z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji  
Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady  odbytego w dniu
30 stycznia  2023 r.
Przewodniczący Komisji – Pan Sławomir Matuszewski –  poinformował, że ww. protokół został przesłany
radnym   na   posiedzenia.pl.   oraz   poddał  ww.   protokół   pod   głosowanie,   kto   jest   za przyjęciem
protokołu bez odczytywania. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół Przyjęcie protokołu Nr 51/2023  z posiedzenia Komisji Kultury,
Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej

Rady odbytego w dniu 30 stycznia 2023 r. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 5.   Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Biblioteki Gminnej   w Gierzwałdzie.  
Ad. pkt   6.    Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Gminnego Ośrodka Kultury w  
Gierzwałdzie oraz działalność świetlic wiejskich.
Ad. pkt   7.   Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Grunwaldzkiego Centrum Sportu  
Rekreacji i Turystyki.
Ad. pkt   8.   Ocena realizacji i wydatkowania środków w ramach Gminnego Programu Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii.
Przewodniczący Komisji – Pan Sławomir Matuszewski  –   poinformował, że nikt z przedstawicieli nie
stawił się na posiedzeniach mimo, że byli zaproszeni.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  p oinformowała,  że  sprawozdanie  GOK  nie  dotar ło
do  radnych  a  sprawozdanie  Bibl ioteki  zawiera  bardzo  mało  informacj i .  Sprawozdanie
GCSRiT  jes t  n iekompletne  i  bardziej  dotyczy  sprawozdania  klubu  Spartakus  a  nie
GCSRiT,  nie  wiadomo  kto  sporządzi ł .  W  sprawozdaniu  jes t ,  że  są  zajęcia  na  s i łowni  a
oprócz  Pani  sprzątającej  to  tam  nikogo  nie  ma,  każdy  robi  co  chce  i  n ie  ma  komu  tych
zajęć  prowadzić .  Wymienia  s ię  zajęcia  gry  w  s ia tkówkę,  kto  prowadzi  te  zajęcia ,  czy  ta
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osoba  ma  uprawnienia  do  prowadzenia  takich  zajęć ,  czy  to  jes t  po  prostu  osoba  z  ul icy
wzięta  po znajomości .  Stwierdzi ła ,  żeto  nie  jes t  sprawozdanie .  
Radna-  Pani  Cecyl ia  Lecewicz-Husar-   złożyła  wniosek  o  zdjęcie  punktów  od  5  do  8  na
kolejne  posiedzenie  komisj i  w  związku  z  nieobecnością   osób  reprezentujących  i
jednocześnie  zdjęcie  z  porządku obrad sesj i .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że  wysłała
zaproszenie  na ses je  i  komisję  do osób odpowiedzialnych za  sprawozdania .  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan Sławomir Matuszewski  –  poddał  pod  głosowanie  wniosek  w sprawie
zdjęcie  punktów  od  5  do  8  na  kolejne  posiedzenie  komisj i  w  związku  z  nieobecnością
osób reprezentujących i  jednocześnie  zdjęcie  z  porządku obrad sesj i .

Komisja Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie

przyjęła ww. wniosek.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt. 9  .    Informacje o planowanej sprzedaży, dzierżawie i przekazaniu majątku gminnego w 2023  
roku.     

Podinspektor- Pani Izabela Dias - przedstawiła  ww. informację  (zał .  nr  3) .  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Inspektor- Pani Elżbieta Kamińska- przedstawiła  ww. informację  (zał .  nr  4) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt. 10.    Ocena możliwości finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne  
d  ane i pozyskane środki. Ocena zakresu zamierzeń inwestycyjnych dot. poprawy nawierzchni dróg  
gminnych na 2023.
Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- przedstawiła  ww. informację  (zał .  nr  5) .
Inspektor – Pan Jarosław Świniarski- przedstawił  ww. informację  (zał .  nr  6) .
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała ,  czy  została  podpisana  umowa  w  sprawie
wodociągu do Kiersztanówka z  wykonawcą.  
Inspektor – Pan Jarosław Świniarski- nie została podpisana umowa, gdyż w związanie ofertą było 30 dni na
podpisanie umowy, której nie można było podpisać, bo nie był przyjęty budżet na rok 2023. Zwróciliśmy się
do wykonawcy o podpisanie umowy, gdy budżet już został przyjęty ale odmówił, gdyż ceny poszły w górę.
Inwestycje te mieszczą się w ramach przyznanych środków zgłaszamy się do kolejnych oferentów i  Pan
z Lubawy wyraził zgodę, ale oferta jest 60 tys. zł droższa. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  dlaczego  nie  podpisano  umowy  w  drugim
terminie?
Inspektor –  Pan  Jarosław Świniarski-   bo  nie  było  podjętego  budżetu  i  s tanowiłoby  to
naruszenie  dyscypl iny f inansowej .  
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska- kiedy minął  termin podpisania  umowy?
Inspektor – Pan Jarosław Świniarski-  30 dni  od złożenia  ofer ty i  potem kolejne 30 dni ,
muszę sprawdzić  22-23 luty.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  jak  z  pracami  projektowymi  dróg,  czy  to  na  podstawie
PFU, na projekty i  drogi?
Inspektor – Pan Jarosław Świniarski-  tak.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- myśli  pan,  że  pół  roku wystarczy na te  drogi?
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Inspektor  –  Pan  Jarosław  Świniarski-  tak  dlatego,  że  to  jes t  przebudowa  i  jes t  na
zgłoszenie ,  czeka 21 dni  i  wykonuje  prace.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  proszę o sprawdzenie  daty,  do której  należało podpisać
umowę na wodociąg do Kiersztanowa.  
Inspektor – Pan Jarosław Świniarski- poinformował, że sprawdził i termin minął 26 lutego 2023 roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska-  s twierdzi ła ,  że  budżet  podjęto
22 lutego i  można było zmieścić  s ię  w terminie .
Inspektor  –  Pan  Jarosław  Świniarski-  tak,  a le  do  urzędu  dotar ło  później  dokument  i
nie  można było od razu 22 podpisać dokumentów. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.
Ad. pkt. 10. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:

10.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034;

10.2. w sprawie zmiany  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r. 

Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  przedstawiła  ww. projekty uchwał  wraz
z objaśnieniami (zał .  nr  7 ,8) .
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska- jaki  mamy plan  dochodów w budżecie?
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  49 284 954,84 zł.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  jak  to  s ię  ma  do  załącznika  na  nr  7 ,  gdy
planowane dochody są  w kwocie  48 917 058,58 zł .  
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- widocznie coś pomyliłam, zostanie to poprawione.   
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  załącznik  nr  7 ,  przychody z  RPLiRD 937 000 zł  to
ma być przeznaczone na spłatę  kredytów i  pożyczek?
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  tak.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  dlaczego  to  t raf ia  do  paragrafu  905  oraz  dlaczego  nie
odpowiedziel iście  na moją interpelację? 
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  było wiele  innej  pracy.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  dlaczego  nie  ma  jeszcze  sprawozdania  za  IV
kwartał  2022,  nie  ma go na BIP Grunwald? 
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  zostaną opubl ikowane.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  RIO  udostępnia  bez  problemu  sprawozdanie  i
wszystkie  kul turalne gminy umieszczają  i  przez moich 28 la t  zawsze były publ ikowane.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  załącznik  nr  3a  –  porozumienie  w
sprawie  dofinansowania  zakupu  radiowozu  dla  Pol ic j i  w  Stębarku-  czyje  porozumienie?
Nie  było  żadnego  porozumienia  była  tylko  informacja  i  usta lanie ,  że  będziemy
dyskutować przy podjęciu budżetu.  Nie ma zgody na to  dofinansowanie.  Złożyła  wniosek
o usunięcie  tego punktu z  projektu budżetu.  
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  w uchwale RIO jest  to  zawarte .  
Radna-  Pani  Małgorzata Kamińska-  w protokole  jes t  napisane,  że  będzie  dyskusja  przy
ustalaniu budżetu i  nie  było na to  zgody.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  czy jest  podpisane już to  porozumienie?
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska- muszę sprawdzić .  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  RIO  przygotowało  uchwałę  budżetu  jes t  on
zróżnicowany  ale  w   §  3  uchwały  budżetowej  są  kolejne  kredyty.  Limity  zobowiązań  z
tytułu kredytów i  pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych 
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zaciąganych  na:  1 .  sf inansowanie  przejściowego  deficytu  w  kwocie  –  1  000  000,00  zł ,
2 .  sf inansowanie wcześniej  zaciągniętych zobowiązań – 937 657,  64 zł .
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  to jest kredyt, który był co roku na rachunku bieżącym i
są to tylko ustalenie limitu a jeżeli będziemy starać się o kredyt to trzeba będzie odrębną uchwałę. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  nie  widzę  powodu,  żeby  były  potrzebne  te  kredyty
mamy dopiero I  kwartał .  Złożyła  wniosek o wykreślenie  z  uchwały §3 i  §  4 pkt  1 .  
Radna- Pani Krystyna Zwalińska – błąd  też  jes t  w  § 7  jes t  rok  2022  a  powinien  być  2023,
błąd jest  w zał .  nr  3  ź le  podl iczone.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska-  zał  nr  2  do WPF porównywałem z
zał  nr  3  uchwały  budżetowej .  Zgadzają  s ię  kwoty  jak  wdrażanie  cyfrowego  programu  i
kolejne  poniższe,  a le  wątpl iwość  mam  co  do  zapisu  rozbudowa  i  przebudowa  stacj i
uzdatniania  wody  SUW  etap  I ,  w  zał  nr  3  jes t  kwota  850  000  zł  a  w  WPF  l imit
3 145 000 zł .  
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  to  jes t  błąd,  który zostanie  poprawiony.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  Rb-28S  sprawozdania  zobowiązania  gminy  ogółem  na
zakończenie  roku  2022  zobowiązania  gminy  ogółem  wynosi ły  7  944  846  zł .  Załącznik
nr  7  i  paragraf  905,  czy  na  sesje  otrzymam  odpowiedź  na  zadaną  interpelację ,  że  na
tamtym  czasie  pieniądze  s ię  znajdowały  na  koncie?  Dziś  tych  pieniędzy  już  nie  ma,
gdzie  te  pieniądze  zniknęły.  Dziś  s ię  proponuje ,  żeby  spłacić  kredyt  kredytem  bo  jest
wykazana ta  sama kwota.  
Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  czy byl iście  na  spotkaniu  w RIO w dniu  podejmowania
uchwały?
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska- tak.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to  dlaczego w dochodach zwiększyl iście  1 mln.  
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska- budżet  uchwalało na RIO.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  RIO  nie  zwęszyłoby  dochodów  bez  zgody  wójta .
Zwiększyl iście  dochody  mimo,  że  wprowadzi l iście  opłatę  eksploatacyjną  wraz  z
odsetkami,  których  real izacja  jes t  bardzo  wątpia .   Poprosi ł ,  aby  na  sesj i  posługiwać  s ię
prawdą  i  to  jes t  uwaga  do  Pana  sekretarza.  Zadałem  na  sesj i  jasne  pytanie ,  na  które
odpowiedział  mi  Pan K. ,  dlaczego kłamiecie?
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – pamiętam jakie było pytanie i odpowiedziałem zgodnie z prawdą.
Jeżeli  Pan  uważa,  że  jest  to  nieprawda  jak  opisano  na  Facebooku,  to  zapraszam  do  gabinetu  pokaże
dokumenty, czy faktycznie jest to kara. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytałem,  czy  zostało  nal iczona  jakiś  tam  rodzaj
katy.  Jeżel i  płaci  s ię  z  budżetu  tyle  pieniędzy  to  jak  s ię  nazwie,  i  jak  s ię  nie  nazwie  to
wydatek  z  budżetu  gminy,  i  to  w  momencie  ustalania  budżetu.  Można  to  nazwać
grzywną  i  nie  wiem  jak  to  nazwać,  to  t rzeba  sprawdzić  na  Facebooku,  bo  są
umieszczone te  dokumenty.  
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska – fakt  jes t  taki ,  że  gmina zapłaci ła  te  pieniądze.
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski  –  jeżel i  jes t  pan  urażony,  że  nie  został
odpowiedniej  odpowiedzi  to  zapraszam  do  biura  przedstawie  dokumenty.  Jeżel i  padło
pytanie ,  czy jest  to  kara  no to  odpowiedziałam,  że  nie  jes t  to  kara  i  nawet  nie  sądzi łem,
żeby   pójść  w  kierunki ,  że  była  kontrola  i  dokonano  korekty,  i  sprawa  jeszcze  jes t  w
toku,  bo  przysługuje  nam  odwołanie  do  wyższej  instancj i  i  do  sądu.  Odpowiedziałem
zgodnie  z  prawdą na pana zadanie  pytanie .  
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Radna- Pani  Małgorzata Kamińska – wystarczyło to  wyjaśnić  na sesj i .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  ta  sytuacja  jes t  związana  z  podawaniem  nieprawdy  do
budżetu.  Złożyłem  interpelację  właśnie  dlatego,  żebyście  zdawali  sobie  sprawę,  że
odpowiadając  nieprawdę  narażacie  s ię  na  odpowiedzialność  karną.  Na  sesj i  będę  chciał
złożyć wniosek o zgłoszenie  podejrzenie  popełnienia  przestępstwa.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  stwierdzi ła ,  że  porównując  sprawozdanie
zobowiązań  za  I  kwartał  i  za  IV kwartał  to  te  zobowiązania  przez  ten  rok  zwiększyły  s ię
o 1 mln zł .  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska  –  możliwe,  jeżel i  jes t  tak  w
sprawozdaniu to  tak jes t .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  do  podjęcia  decyzj i  na  temat  dodatkowego  kredytu,
nawet  tego  w  rachunku  bieżącym  radni  powinni  mieć  dokładną  wiedzę  o  s tanie
f inansowym gminy.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  z łożyła    wniosek o usunięcie § 3 cały i § 4 pkt 1 z
uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2023, do czasu wyjaśnienia jakie są faktyczne finanse gminy. 

Komisja Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy w głosowaniu jawnym  przyjęła ww.

wniosek (10 za,  0  przeciw,  3  wstrzymane)
Radna – Pani Cecylia Lecewicz- Husar-  stwierdziła, że zawsze ten 1 mln zł na rachunku bieżącym był
przyznawany przez radę, także innym kadencjom i bez tego będzie trudno realizować zadania. 
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska – dlatego jest  wstrzymany do wyjaśnienia .  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  poddał  pod  głosowanie
wniosek  w  sprawie  usunięcia  z  załącznika  nr  3a  –  porozumienie  w  sprawie
dofinansowania zakupu radiowozu dla  Pol ic j i  w Stębarku.  

Komisja Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy w głosowaniu jawnym  przyjęła ww.

wniosek (11 za,  0  przeciw,  3  wstrzymane)
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  z gadza  s ię ,  że  ten  1  mln  zł  w  rachunku  bieżącym  jest
potrzebny  w  ciągu  roku  ale ,  że  rada  celowo  to  zrobi ła ,  że  nie  przyjęła  budżetu  w  tym
celu,  żeby  RIO  zrównoważyła  budżet  i  na  koniec  I  kwartału  powinno  być  to
zrównoważone  i  jes tem  za  tym  mil ionem,  bo  jest  on  potrzebny  do  funkcjonowania
gminy.  
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – wrócił do tematu w sprawie pytania na sesji.   Odczytał pytanie:
„Czy gminie naliczono karę w wysokości ok. 50 tys zł ? „ oraz pismo Wojewódzkiego Urzędu Pracy w
Olsztynie w sprawie, czy jest to kara i żeby nie być osądzonym, że radni nie otrzymali jasnej i prawdziwej
odpowiedzi ( zał nr 9 ).  To nie jest kara, ale pomniejszona dofinansowanie, które nam przysługiwało w
wysokości 83%. Z mojej strony jestem przekonany, że nie jest to kłamstwo i gdybym się głębiej zastanowił i
pomyślał ale towarzyszyły mi emocje. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk -  kto prowadzi  projekt ,  kto był  koordynatorem projektu?
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski –  nie było koordynatora ale ja się tym zajmuję. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk -  korekta  to  adminis t racyjna  decyzja  i  mandat  też  jes t
decyzją  adminis t racyjną  i  należało  odpowiedzieć,  że  tak  ale  odwołal iśmy się .  Każdy ma
prawo  się  odwołać  i  dla tego  chodzi  o  jasność  odpowiedzi .  Pytałem,  żeby  poznać  s tan
finansowy  gminy.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  
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11.3.   w sprawie zgody na zawarcie umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  

Inspektor- Pani Elżbieta Kamińska- przedstawiła  ww. projekt  uchwały (zał .  nr  10) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
11.4.    w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości  
niezabudowanych położonych w Tymawie, obręb geodezyjny Mielno działka nr 7/24, dz. nr 7/26, dz.
7/73.

Podinspektor- Pani Izabela Dias - przedstawiła  ww. projekt  uchwały  (zał .  nr  11) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
11.5.            w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla  
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski –  -przedstawiła  ww. projekt  uchwały (zał .  nr  12) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
11.6.    w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  
a  Gminą Olsztynek,  dotyczącego wykonywania  zadań z  zakresu lokalnego transportu
zbiorowego.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – przedstawił  ww. projekt  uchwały  ( za ł .  nr  13 ) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
11.7.    w  sprawie  określenia  górnej  stawki  opłaty  ponoszonej  przez  właściciel i  
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych
i  transportu nieczystości  c iekłych.
Podinspektor- Pani Małgorzata Żołondek - przedstawił  ww. projekt  uchwały  ( za ł .  nr  14 ) .
Radna Cecylia Lecewicz-Husar-  poprosiła, aby został uprzątnięty wjazd do gminy i przycięta wierzba. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
11.8.        w  sprawie  udzielenia  pomocy  f inansowej  na  budowę  kompleksu  treningowo-  
szkoleniowego  dla  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  w  tym  Młodzieżowych
Drużyn Pożarniczych.
Główna Księgowa-  Pani  Magdalena Makowska –  przedstawił  ww.  projekt  uchwały  ( za ł .
nr  15 ) .
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk -  zapytał ,  jakie  jes t  zadłużenie  gminy  w  stosunku  do
Związku Gmin Czyste  Środowisko?
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska –  nie  pamiętam, muszę sprawdzić .
Radny- Pan Henryk Kacprzyk -  to  proszę na sesję  sprawdzić .
Przewodniczący  KSWiP-  Pan  Sławomir  Matuszewski-   z  tego  kompleksu  będą  mogli
korzystać s t rażacy z  całego powiatu i  jes t  f inansowane od Marszałka.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

11.9.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków
ratowników  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w
działaniach ratowniczych,  akcjach ratowniczych,  szkoleniach lub ćwiczeniach.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – przedstawił  ww. projekt  uchwały  ( za ł .  nr  16 ) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
11.10.  w sprawie rozpatrzenia skargi  Pana xxx na działania       Wójta Gminy Grunwald.  
Przewodniczący  KSWiP-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  przedstawił  ww.  projekt
uchwały (zał .  nr  17) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
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Ad. pkt 11      .   Wolne wnioski  i  informacje.  

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –   przedstawiła  wniosek   nr
Fn.3150.1.2.2023 oraz poddała pod głosowanie, kto jest za pozytywnym rozpatrzeniem wniosku w sprawie
rozłożenia na raty zaległości za wodę i ścieki   Pani xxx w wysokości 150,00 zł wraz z odsetkami (zał. nr
18). 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyraziła zgodę na rozłożenie na raty za wodę i ścieki  Pani

Pani xxx   w wysokości 150,00 zł miesięcznie wraz z odsetkami.  
Radni   uwag nie  zgłosi l i .
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk -  z łożył  wniosek  o  Park  w  Mielnie ,  aby  zniszczony  płot
został  usunięty.  Starostwo  oczyści ło  zakrzaczenie  co  spowodowało  odsłonięcie
zepsutego  płotu,  który  mocno  zanieczyszcza  otoczenie .   Park  jest  gminny  i  można  go
uprzątnąć  a  mater ia ł  wykorzystać.  Przypomniał  o  utworzeniu   świet l icy  w  Mielnie  oraz
o  uzupełnienie  dachówki  na przystanku w Mielnie .
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Sławomir  Matuszewski-  zaproponowała,  aby przeprowadzić
kontrolę  wszystkich przystanków w gminie .  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy,  gmina  może  wystąpić  do  KOWR  o  przejęcie
działki  w  Szczepankowie,  którą  ENDURO  chciało  wykorzystać  na  tor.  Zaproponowała,
aby  wystąpić  do  KOWR  o  przejęcie  ponownie.  ENDURO  jest  klubem,  który  osiąga
sukcesy a  nie  ma miejsca t reningowego.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   s twierdzi ła ,  że  należy  podjąć
decyzję ,  czy  w  sprawie  PUL  Tymawa  i  Mielno  i  z łożonego  wniosku,  który  przyjęto
pozytywnie sporządzimy petycje ,  czy uchwałę.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk -  powinna  być  uchwała,  którą  powinien  przygotować
sekretarz .  
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski –  niestety jutro mnie nie ma. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk -  sesja  jes t  w  czwartek  i  możemy  sprawdzić  w  ustawie,
kto jes t  odpowiedzialny za przygotowywanie uchwał .  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska-  w takim razie  będzie  uchwała.  

Ad. pkt. 12. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Komisji  –  Pan Sławomir Matuszewski  –  wobec  zrealizowania  porządku  obrad
zamknął wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 28 marca 2023 r.

Protokołowała    Przewodniczący Komisji  Skarg Wniosków 
i  Petycji

Iwona Mikołajczak Sławomir Matuszewski
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